
  

Tid: Kl. 18.45-21.20 
Sted: Lystrup Skole mødelokale H1 

Mødedeltagere: Bestyrelsen 
Mødeleder: Bente Jonsen 
Referat: Anna Kniep  

Metode Dagsorden / Formål Tid Ansvarlig 

Hygge Juleanretning. 18.45-19.15  

Beslutning 

Valg af ny formand  
Da Camilla Brix som tidligere skrevet har trukket sig fra formandsposten, skal vi vælge en ny formand til 
bestyrelsen  
Meld gerne tilbage inden mødet, hvis du er interesseret i at være formand i bestyrelsen.  
 

19.15-19.30 Bestyrelsen 

Camilla Honoré fra Hasselhaven stiller op som formand.  
Camilla Honoré fra Hasselhaven er valgt som ny formand for bestyrelsen. 

Drøftelse / 
beslutning  

Fællespasning 
1. Godkendelse af fællespasningsperioder i 2024 

a. De tre hverdage før påske 

b. Dagen efter Kristi Himmelfartsdag 

c. Grundlovsdag indtil kl. 12 

d. Uge 29 + 30 

e. Dagene omkring jul og nytår (24/12 og 31/12 til kl. 14) 

 

19.30-20.15 
Bestyrelsen (drøft i 
forældrerådene) 

Referat bestyrelsesmøde Lystrup-Elsted Dagtilbud 
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2. Økonomi i fællespasninger 
Økonomien i fællespasningen har igennem længere tid været en udfordring pga. manglende 
fremmøde på trods af tilmelding. Det betyder, at vi er i gang med at revidere retningslinjerne for 
fællespasningen i Lystrup-Elsted Dagtilbud.  
Som noget nyt vil vi forsøgsvis i 2024 afmelde alle børn i perioder med fællespasning, så man aktivt 
skal melde sit barn til, hvis man har behov for fællespasning for at undersøge om denne model giver 
større forudsigelighed i fremmøde.  
 

3. Forslag fra ledelsesgruppen vedr. personale i fællespasning. 
Ledelsesgruppen ønsker at reducere udgifter til personaletimer i fællespasningen ved at ophæve 
vores interne retningslinje om, at der skal være personale fra alle afdelinger til stede i 
fællespasningen. Hvad er bestyrelsens holdning til dette?  

 

 
Bestyrelsen 
Det er medarbejdernes og ledelsens oplevelse, at der altid er nogle børn tilmeldt d. 24. og 31 december, men ikke mange.  
Forslag fra bestyrelsen om at mandag d. 23. i 2024 er en dag med fællespasning ligesom d. 24. dec. Alle med skolebørnssøskende holder fri man d. 23. 
december, hvor skolerne holder lukket.  
Bestyrelsesrepræsentanterne skal tale med forældrerådene om der er et ønske om at d. 23. december 2024 er fællespasning.  
 
Der er i alt 8 børn, der er tilmeldt til fællespasningen til jul i år.  
 
Ledelsesgruppen har besluttet at melde alle børn fri på Aula i fællespasningsperioder i 2024, så forældre aktivt skal tilmelde deres barn fællespasningen.  
Det skal være tydeligt, at det er det, man gør, så forældrene er velinformerede.  
 
Forslaget om de resterende ferieperioder i 2024 er godkendt af bestyrelsen.  
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Bestyrelsen godkender, at dagtilbuddet i 2024 framelder alle børn i fællespasningen. Dette lægges på Aula til orientering. 
 
Bestyrelsen godkender, at der ikke skal være medarbejdere fra hver afdeling repræsenteret i fællespasningen.  Det skal i stedet kommunikeres, at det er 
kompetent personale frem for kendt personale. Bestyrelsen ønsker, at det bliver kommunikeret ud, at det personale, der er i fællespasningen, er velinformerede 
om de børn, der deltager og deres behov. Bestyrelsen ønsker, at det bliver kommunikeret ud, hvordan normeringen er i fællespasning.  
Vi vil gerne bruge personaleressourcerne, når der er flest børn, så der er flest medarbejdere, der holder fri, når børnene har fri.  
 

Drøftelse / 
beslutning  

Pædagogisk dag 2024  
Flere afdelinger ønsker at holde pædagogisk dag på grundlovsdag eller en fredag. Hvad er bestyrelsens 
holdning til dette?   
 

20.15-20.30 
Bestyrelsen (drøft i 
forældrerådene) 

Bestyrelsen bakker op om forslaget om at holde pædagogisk dag grundlovsdag eller en fredag.  
 

Drøftelse / 
beslutning  

Temaer 2024 
- Skal der være et overordnet tema for bestyrelsesarbejdet? 
- Forældreforedrag 2024 
- Arbejdsgrupper 

20.30-20.45 
Bestyrelsen (drøft i 
forældrerådene) 

Bente, Kristoffer og Camilla H har været til inspirationsaften på rådhuset, hvor der var forskellige politikere og repræsentanter for de frivillige organisationer til 
stede. Der var 5-6 workshops med forskellige temaer, man kunne vælge.  
 
Kristoffer var med i en workshopgruppe med temaet digital trivsel og mobning. Det handlede primært om skolebørn og hvordan man håndterer digital mobning 
på skolerne. Hos Børns Vilkår er der mange opkald vedr. det og de oplever, at forældrene ofte ikke er klædt ret godt på til at guide deres børn ift. sociale medier 
og håndtere, hvis der sker eks. mobning, ghosting osv.  
 
Camilla deltog i en workshop om Ellevang dagtilbud og hvordan de laver bestyrelsesarbejde. De har en kort kommunikationsvej, når de bringer emner fra 
ledelsesgruppe à forældreråd à bestyrelse.  
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Bente var i en gruppe med fokus på mindre system – mere borger 
Tankevækkende, at man fra 0-18 år bruger én sum penge, fra 18-26 bruger man dobbelt så mange penge til meget færre mennesker. Nogle af de frivillige 
organisationer bød ind med, at børn generelt skal være alt for dårlige, før de kan få hjælp.  
 
Der var oplæg fra Anne Gøtsche, om performancekultur blandt børn.  
Hos Børns vilkår er der mange spændende materialer, som forældre og fagpersoner kan have glæde af.  
 
Forslag til oplæg for forældre:  

- Foredrag med Tea Thyrre igen  
- Robuste børn og selvhjulpenhed som tema 
- Skærm, skærmtid for børnehavebørn. Hvordan sætter man gode rammer, hvordan er man en del af det digitale sammen med sine børn. Hvad betyder 

skærm for børn. Do’s and dont’s. Skærm kan have mange funktioner.  
- Henimod sprog og hjernesmarte børn  
- Rikke Yde  
- Madro, Anne Elsøe  
- Hvordan understøtter man sine børn i at sætte grænser på en god og tydelig måde? / Hvordan sætter man selv gode grænser for sine børn.  
- Børn leger mindre og betydningen for deres udvikling. Hvordan leger man som forældre med sine børn. DR Genstart ”Legesyge”  
- Oplæg fra Børn Vilkår 
- En kombi mellem leg og ”digital dannelse” 
- Børn anerkender ikke længere autoriteter.  

 
Arbejdsgrupper:  

- En arbejdsgruppe, der skal arbejde med foredrag 
- Kristoffer (Godthåb), Stine (Lyset), Pernille, 

- Arrangementer for børn  
- Camilla H, Kamilla, Line, Jan Lystruplund,  
- Kostordningsgruppe 



 

    5 
 

- Steffen, Ørnereden, Christina Blomsterhaven,  
- Økonomi (Gitte, Vibeke) 

 

Orientering 

Punkter til nyt fra DT 
- Status på kostordning, samt dialog med konsulent ved Børn og Unge og leverandøren.  
- Status på processen med tilsynet  
- Status på uddannelse for alle medarbejdere i dagtilbuddet 

20.45-21.00 Bente 

Ledelsen er i dialog med ansvarlig for udbuddet om kostordningen og med leverandøren. Der er blevet givet nogle øvepunkter til leverandøren. Der blev i 
tirsdags samlet data sammen fra afdelingerne, som bliver sendt ind til den ansvarlige for udbuddet i Aarhus Kommune.  
Prisen til kostordningen sættes af Aarhus Kommune.  
Det vurderes aktuelt, om Cantina lever op til udbudsmaterialet.  
Vi sender en kopi af dette til bestyrelsen. 
Bestyrelsen har mulighed for at opsige kostaftalen.  
 
Status på tilsynet:  

- Der har været prøvetilsyn i Godthåb. Bente, Jakob, og Britt har været på prøvetilsyn sammen med en konsulent. Som resultat af prøvetilsynet er der 
blevet udarbejdet en rapport, som er blevet fremlagt for medarbejderne på stuen. Rapporten er ikke offentlig, da det var et prøvetilsyn. Fremadrettet vil 
rapporter fra tilsynet ligge på dagtilbuddets hjemmeside i to år efter tilsynet.  

- I tilsynet er der fokus på læringsmiljøer, organisering og relationer. Der er forskellige muligheder for at score indenfor disse tre parametre.  
-  Ledelsen har været på to kursusdage a’ 4 timer hver. Derudover er alle medarbejdere indkaldt til et fyraftensmøde d. 3. januar, hvor de vil blive 

introduceret til prøvetilsynet. 

- Der er tilsyn for hele dagtilbuddet i foråret 2024 
 

Status på uddannelse for alle medarbejdere  
Alle medarbejdere har været igennem uddannelse. Der er opfølgningskurser for nye medarbejdere i 2024.  
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Orientering 
Økonomi 
Status på dagtilbuddets økonomi 2024 

21.00-21.15 Bente 

Dagtilbuddet går ud med et mindre underskud på 600.000.  
Vi sender den endelige afrapportering af forventet regnskab fra november 2023 til bestyrelsen. 
Det er et punkt på kommende forældrerådsmøde i forhold til planlægning af 2024 
Der er er fordelt 500.000 til vikardækning ifbm. uddannelse, hvor medarbejdere har været afsted på uddannelse.  
 

Orientering 
Nyt fra afdelingerne 
Hvad er nyt fra jeres afdeling? 

21.15-21.30 Forældrerådene 

Lyset: Familiedag  
Elsted: Årshjul, arbejdsdag 
Godthåb: Årshjul for arrangementer. Børn, der har et grimt sprogbrug.  
Hasselhaven: Kostordning, mængde, variation er svært at stå inde for. Er ikke tilfredse med kostordningen.  
Blomsterhaven: Har drøftet kost. Er fortsat heller ikke tilfredse med kostordningen.  
BørneUniverset har problemer med at rekruttere til forældrerådet.  
Ørnereden: Kost har fyldt meget i dag. Er kravene rigtige fra Aarhus Kommune. Tilsynet fyldte også meget. Især arbejdsmiljøet for medarbejderne. Forældrene 
har tillid til personalet. Hvis man skal vælge en positiv vinkel, så er det, at det er en mulighed for at italesætte punkter til forbedring.  
Dagplejen: Psykisk arbejdsmiljø ift. tilsynet 

 Opfølgningspunkter  
  

Bestyrelsen ønsker at modtage det materiale, som dagtilbuddet sender ind til Aarhus Kommune til ansvarlig for udbuddet 

 Punkter til kommende møder  
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 Opsamling på kostordning. 
  


